

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ (၂၃.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေး ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခုအစီအစဉ် (၆)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အစီအစဉ်အရ ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေ ပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၃၉၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)အရ လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားရှင်းလင်းပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အားလုံးမင်္ဂလာပါရှင်။ လေးစား အပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ရှေးဦးစွာနှုတ်ခွန်း ဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကော်မတီဝင် ဒေါ်မေရီနျို ဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး၌ ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)အပေါ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက စိစစ်သုံးသပ်တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာအား ဖတ်ကြားတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိဒါန်း

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပေးပို့လာသည့် ရှမ်းပြည်နယ် ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)အား နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့) (၃၀.၃.၂၀၁၈) ရက်၌ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ တင်သွင်းခဲ့ပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်က ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီသို့ လွှဲအပ်ပေးပို့လာသဖြင့် နည်းဥပဒေ ၆၅နှင့် အညီ ကော်မတီ အစည်းအဝေးကို (၃၁.၇.၂၀၁၈)ရက်၊ (၂၇.၈.၂၀၁၈)ရက်၊ (၁၈.၉.၂၀၁၈)ရက်၊ (၄.၄.၂၀၁၉)ရက်၊ (၇.၇.၂၀၁၉)ရက်၊ (၁၂.၉.၂၀၁၉)ရက်နှင့် (၁၃.၉.၂၀၁၉)ရက်များတွင် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ အခန်း(၁)၌ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ အကြံပြုချက်ပေးပို့ခဲ့သည့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဥပဒေချုပ်ရုံး၊ ရှမ်းပြည်နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဥပဒေဆိုင်ရာ

အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများသည် အဆိုပါဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးမှ ပေးပို့လာသော ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များအား စိစစ်သုံးသပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြပြီး ဤအကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာကို နည်းဥပဒေ ၆၆ နှင့်အညီ ပြုစုတင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

လေ့လာတွေ့ရှိချက်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဇယား ၂ တွင် ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ရှမ်းပြည်နယ် ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေး၌ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် ဥစားကြက်မွေးမြူသူများအတွက် ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေး ကျင့်စဉ်(မူကြမ်း)များကို ကိုးကား၍ ပြုစုရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။

ဥပဒေ(မူကြမ်း)တွင် အခန်းပေါင်း (၁၃)ခန်း၊ ပုဒ်မပေါင်း (၄၅)ခုပါဝင်ပြီး ပြင်ဆင် ဖြည့်စွက်သင့်သည့် တစ်ပိုဒ်ချင်းအလိုက် စိစစ်တွေ့ရှိချက်များကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဝင် အားလုံးက သဘောတူညီဆုံးဖြတ်ပြီး အစီရင်ခံစာကို ပြုစုတင်သွင်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ယခု ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၄၄ အရ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ပြင်ဆင်ထား သော ကန့်လန့်ဖြတ်ဇယားပါ အပိုဒ်တစ်ခုချင်းကို စာမျက်နှာအလိုက် တင်ပြ၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီကနေပြီးတော့မှ အမှတ်စဉ် တစ်ခုချင်းစီအလိုက် တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ ဥပဒေ(မူကြမ်း)အပေါ် ပြင်ဆင် ဖြည့်စွက်ရန် အကြံပြုချက်မှာ အမှတ်စဉ်(၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(က)အဖြစ် **ပြည်နယ်** ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်ကို ဆိုသည် ဟု ပြင်ဆင် သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (ခ) အဖြစ် အစိုးရအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကိုဆိုသည် ဟု ပြင်ဆင် သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (ဂ) အဖြစ် ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်ဟု ပြင်ဆင် သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (ဃ) အဖြစ် ဝန်ကြီးဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၅) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁) ပုဒ်မ ၂ (ဃ)ကို ပုဒ်မ ၂ (င) အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂ (င)ကို ပုဒ်မ ၂ (စ) အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂ (စ)ကို ပုဒ်မ ၂ (ဆ) အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂ (ဆ)ကို ပုဒ်မ ၂ (ဇ)အဖြစ် ပြောင်းလဲ အမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(င) အဖြစ် ဦးစီးဌာနဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(စ)အဖြစ် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးကိုဆိုသည်ဟု ပြင်ဆင်သင့် ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ဆ)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူခြင်း စနစ်တစ်မျိုးမျိုးဖြင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်သည့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းကိုသော်လည်းကောင်း၊ စီးပွားဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို သော်လည်းကောင်း ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁) မှ (၈)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၁) မှ (၈) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ဇ)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ ပိုင်ရှင်ဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူရေး ခြံကိုပိုင်ဆိုင်သူ သို့မဟုတ် ယင်းကြက်မွေးမြူရေးခြံနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှဲအပ်ခံထားရသူကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ဈ)အဖြစ် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုသည်မှာ ဦးစီးဌာနက ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ထားသည့် အရေအတွက်ဖြင့် မွေးမြူသော ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကိုဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ည)အဖြစ် စီးပွားဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းဆိုသည်မှာ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းထက် ကျော်လွန်လုပ်ကိုင် သည့်စီးပွားဖြစ် မီးပေး၊ မီးလွတ်၊ အသားတိုး၊ ဥစားကြက်၊ တိုင်းရင်းကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းကိုဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ဋ)အဖြစ် ကော်မတီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ အရ ဖွဲ့စည်းထားသော ပြည်နယ်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁) ပုဒ်မ ၂ (ဇ)ကို ပုဒ်မ ၂ (ဌ) အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂ (ဈ)ကို ပုဒ်မ ၂ (ည) အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂ (ည)ကို ပုဒ်မ ၂ (ဃ) အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၁၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(ဌ) ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်များကို စီမံခန့်ခွဲရန်နှင့် ကြီးကြပ်ရေးအတွက် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၇ အရ ဖွဲ့စည်းထားသော ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အလိုက် ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီကိုဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင် သင့်ပါတယ်။

ကန့်သတ်

၅

အမှတ်စဉ်(၁၅)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (၃)အဖြစ် ကူးစက်ရောဂါဆိုသည်မှာ ကြက်အချင်းချင်းသော်လည်းကောင်း၊ ကြက်မှ လူသို့ သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် အခြား သတ္တဝါများသို့သော်လည်းကောင်း အပြန်အလှန် ကူးစက်တတ်သော ရောဂါဆိုသည်။ ယင်း စကားရပ်တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ အခါအားလျော်စွာ ကြေညာထုတ်ပြန်ထားသော ကြက်များတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ကူးစက်ရောဂါ တစ်မျိုးမျိုး လည်း ပါဝင်သည်ဟုဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၉)မှ(၁၅)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ်(၉) မှ (၁၅) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၁၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (၂)အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများမှ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနတွင် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကိုဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၁၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ ၂(က)အဖြစ် ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေး ကျင့်စဉ်ဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူသူများ လိုက်နာရန် ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ် ထားသည့် မွေးမြူမှုနည်းစနစ်သတ်မှတ်ချက်များကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ၂(တ)အဖြစ် ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှု ကျင့်စဉ်ဆိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှ ထွက်ရှိသည့် အသားနှင့် ဥများ၊ ကြက်အစာ၊ ကြက်မွေးမြူ ရေးသုံးဆေးဝါးနှင့် ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူများ လိုက်နာရန်

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၆

ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ် ထားသည့် ထုတ်လုပ်မှုနည်းစနစ် သတ်မှတ်ချက်များကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၁)၊ ပုဒ်မ ၂ (ထ)အဖြစ် မွေးမြူရေးမြေ ဆိုသည်မှာ သက်ဆိုင်ရာကြီးကြပ်ရေးကော်မတီမှ သတ်မှတ်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် သီးသန့်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သော မြေနေရာကို ဆိုသည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့် ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၂၀)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၂)၊ ပုဒ်မ ၃(ဃ)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှ ထွက်ရှိသော အနံ့အသက်ဆိုးများ လျော့ချခြင်းနှင့် ကူးစက်ရောဂါများ ပြည်သူ့လူထုသို့ အလွယ်တကူ ကူးစက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၁၆)မှ (၂၀)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြု ချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၁၆)မှ (၂၀)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၂၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၂)၊ ပုဒ်မ ၃(င)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကြောင့် ကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွား စေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ စူးစမ်းလေ့လာခြင်းနှင့် ဖြစ်ပွားသည့်အခါ စနစ်တကျ တုံ့ပြန် ထိန်းချုပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၂၂)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၂) ပုဒ်မ ၃(င)ကို ပုဒ်မ ၃(စ)အဖြစ် ပြောင်းလဲ အမှတ်စဉ်ရမည်။

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၇

အမှတ်စဉ် (၂၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၂)၊ ပုဒ်မ ၃(စ)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဇီဝလုံခြုံမှုရှိစေရန်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၃)ခေါင်းစဉ်ကို ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းဟု ပြင်ဆင် သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၅) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၃)၊ ပုဒ်မ ၄ ကို အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ် ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းရမည်-

- (က) ဝန်ကြီး၊ ဥက္ကဋ္ဌ
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး၊ အစိုးရအဖွဲ့
- (ခ) ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန
- (ဂ) ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပြည်နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန
- (ဃ) ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
- (င) ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပြည်နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
- (စ) ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပြည်နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
- (ဆ) ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အဖွဲ့ဝင်
- (ဇ) ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်
ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန
- (ဈ) ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များအစုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ
ဒေသကိုယ်စားလှယ်(၉) ဦး

ကန့်သတ်

(ည) ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊

အတွင်းရေးမှူး

ပြည်နယ်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန

ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၁)မှ(၂၅)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၂၁)မှ(၂၅) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။

ဦးစိုင်းထွန်းညွှန်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားရပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော့် အနေဖြင့် အမှတ်စဉ် (၂၃) တွင်ပါရှိသည့် အခန်း(၂)၊ ပုဒ်မ ၃(စ)တွင် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ လုံခြုံမှုရှိစေရန်အစား ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဇီဝလုံခြုံမှုရှိစေရန်ဟူ၍ ပြင်ဆင်ထားသည်ကို တွေ့ရပါတယ်။ ၎င်းစာကြောင်းသည် အခန်း(၂) ရည်ရွယ်ချက်တွင် ပါသည့် အချက် (၆)ချက်များထဲ (၁)ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ အချက်(၆)ချက်တွင် ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ရမည့် အဓိက ရည်ရွယ်ချက်(၂)ချက် ပါဝင် ပါတယ်။ ဇီဝ လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်(၂)ချက် ပါဝင်ပါတယ်။ ကြက်မွေးမြူရေး လုံခြုံစွာစနစ်တကျဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အချက်(၂)ချက် ပါဝင်ပါတယ်။ ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဇီဝလုံခြုံရေး ဆိုသည်မှာ ရည်ရွယ်ချက်တွင်ပါရှိသည့် (က) ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် အနံ့အသက်ဆိုး၊ ကူးစက်ရောဂါများ ပြည်သူလူထုသို့ အလွယ်တကူ ကူးစက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်။ (င)တွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကြောင့် ကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွား စေရေးနှင့် ကြိုတင်

ကန့်သတ်

၉

ကာကွယ်ခြင်း၊ စူးစမ်းလေ့လာခြင်းနှင့် ဖြစ်ပွားသည့်အခါ စနစ်တကျ တုန့်ပြန်ထိန်းချုပ်ခြင်း များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဆိုပြီး ၎င်းအချက်(၂)ချက်သည် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်း၏ ဇီဝလုံခြုံရေးကို ထိန်းချုပ်သည့် ရည်ရွယ်ချက် ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတင်ပြလိုသည်မှာ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို ပြန်လည်ကြည့် မည်ဆိုပါက ဤဥပဒေတွင် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ လွတ်လပ်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဟူ၍ ပါရှိပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများသည် ၎င်း လုပ်ငန်းများ လုံခြုံမှုရှိစေရန် လုပ်ငန်းကို အကြောင်းပြပြီး ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြမှုများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို လုံလုံခြုံခြုံ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ရေးသားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဇီဝလုံခြုံမှုရှိစေရန် သည် ပြည်သူလူထုဘက်မှ ကြည့်သည့် ရှုထောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိရေးသည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ၏ လုံခြုံမှုကို စဉ်းစားပြီး ရေးသည့်အနေအထား ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အမှတ်စဉ် (၂၃)၊ အခန်း(၂)၊ ပုဒ်မ ၃(စ)နှင့်ပတ်သက်ပြီး မူလအတိုင်းထားသင့်ကြောင့် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကို တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၂၃)ပါ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ပြင်ဆင်ချက်ကို မူလဥပဒေတင်သွင်းသူ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က ကန့်ကွက်ပြီး ဥပဒေ(မူကြမ်း)ပါ မူလဖော်ပြချက်အတိုင်း ထားရှိသင့်သည်ကို တင်ပြသွား ပါတယ်။ ၎င်းအမှတ်စဉ်ပါ ပြင်ဆင်ချက်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ဆန္ဒကို စက်ခလုတ်သုံးပြီး ရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အား သဘောတူသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသည် ထောက်ခံဆန္ဒမဲပေး၍ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက် အား သဘောတူသည့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ကန့်ကွက်ဆန္ဒမဲပေး ရန်ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံဆန္ဒမဲများပါက ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက် သည်အတည်ဖြစ်၍ ကန့်ကွက်မဲများပါက ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်ပြသည့် ဥပဒေ(မူကြမ်း)ပါ ဖော်ပြချက်သည် အတည်ဖြစ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီ။ ထောက်ခံဆန္ဒမဲ (၆၇)မဲ၊ ကြားနေ (၂)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၄၉)မဲ၊ မဲမပေးသည့် ပုဂ္ဂိုလ်(၅)ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များခင်ဗျား။ ထောက်ခံဆန္ဒမဲများသည့်အတွက် ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်သည် အတည်ဖြစ်၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကန့်သတ်

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ်(၂၁)မှ (၂၅)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည်အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၂၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၃)၊ ပုဒ်မ ၅ အဖြစ် အစိုးရအဖွဲ့သည် ဤဥပဒေပုဒ်မ ၄ အရ ဖွဲ့စည်းသော ကော်မတီကို ဝန်ကြီး၏ တင်ပြချက်ဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ပြီး ကော်မတီ၏ သက်တမ်းသည် အစိုးရအဖွဲ့၏ သက်တမ်းနှင့်အညီဖြစ်သည်ဟု ဖြည့်စွက် ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၄) ခေါင်းစဉ်အဖြစ် ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း တာဝန်များဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၆) မှ (၂၇)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြု ချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ်(၂၆)မှ (၂၇) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ် အပိုင်းဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို့၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၂၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၄)၊ ပုဒ်မ ၆(က)အဖြစ် ဤဥပဒေအရ ကော်မတီသည် ဦးစီးဌာနနှင့်ပူးပေါင်းပြီး ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအားလုံးကို သတ်မှတ်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်၌သာ မွေးမြူစေရန် ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၄)၊ ပုဒ်မ ၆(ဂ)အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များတွင် သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့် ညီညွတ်မှု ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခြင်းဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၄)၊ ပုဒ်မ ၆(ဃ)အဖြစ် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်အတွင်း ကြက်မွေးမြူရန် အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် ဘေးကင်းစိတ်ချ လုံခြုံရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မထိခိုက်စေရေး အတွက် ကြီးကြပ်ခြင်းဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၁)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၄) ပုဒ်မ ၆(ဆ)အဖြစ် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် တိုးတက်အောင်မြင်စေရေးအတွက် လိုအပ်သော အကြံပြုချက်များကို ဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးတို့ထံ တင်ပြခြင်းဟု ဖြည့်စွက် ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၄)၊ ပုဒ်မ ၆(ဇ)အဖြစ် ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေး ကျင့်စဉ်၊ ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကျင့်စဉ်တို့နှင့်အညီ မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အတွက် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်းဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၄)၊ ပုဒ်မ ၆(ည)အဖြစ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် နှင့် ကူးစက်ရောဂါကျရောက်သည့် ဒေသများတွင် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများ ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုအတွက် လိုအပ်သည့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများရရှိရန် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းပေးခြင်းဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၂၈)မှ (၃၃)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြု ချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၂၈)မှ(၃၃) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၃၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၅) ခေါင်းစဉ်အဖြစ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်း တာဝန်များဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၅) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၅)၊ ပုဒ်မ ၇ အဖြစ် ကော်မတီသည် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းရမည်။ လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌ
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊
 အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
- (ခ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အမှုဆောင်အရာရှိ၊
 စည်ပင်သာယာရေးဌာန

ကန့်သတ်

၁၃

- (ဂ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
 လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန
- (ဃ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှူး
 ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
- (င) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
 ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
- (စ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
 စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
- (ဆ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
 ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန
- (ဇ) ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အစုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ
 ဒေသကိုယ်စားလှယ်(၅)ဦး
- (ဈ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး
 ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
 မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန

ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၃၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၅)၊ ပုဒ်မ ၈ အဖြစ် ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၁၄

- (က) ကော်မတီက သတ်မှတ်ထားသော မွေးမြူမှုစနစ်စံများ၊ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းစံများနှင့် ညီ၊ မညီ စစ်ဆေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊
- (ခ) သတ်မှတ်ထားသော မွေးမြူရေးနေရာ၊ အကျယ်အဝန်းနှင့်ကောင်ရေ ကိုက်ညီမှု ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊
- (ဂ) ကော်မတီက သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်ရရှိသူက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊
- (ဃ) မြို့နယ်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ၏ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်ကို ခရိုင်ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီမှတစ်ဆင့် ပြည်နယ်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ တင်ပြအစီရင်ခံခြင်း၊
- (င) ကြက်မွေးမြူရေးကြောင့် ဖြစ်ပွားသည့် ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကော်မတီအား အကူအညီများ ပေးခြင်း၊
- (စ) ပြည်နယ်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊

ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၃၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၄)ကို အခန်း (၆)အဖြစ်၊ အခန်း (၅)ကို အခန်း(၇)အဖြစ်၊ အခန်း(၆)ကို အခန်း (၈) အဖြစ်၊ အခန်း (၇) ကို အခန်း (၉) အဖြစ်၊ အခန်း(၈)ကို အခန်း(၁၀) အဖြစ်၊ အခန်း (၉) ကို အခန်း (၁၁) အဖြစ်၊ အခန်း(၁၀) ကို အခန်း(၁၂)အဖြစ်၊ အခန်း (၁၁)ကို အခန်း (၁၃) အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၃၄)မှ(၃၇)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၃၄)မှ(၃၇) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၁၅

အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို့၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၃၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၇ ကို ပုဒ်မ ၉ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၈ ကို ပုဒ်မ ၁၀ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၉ ကို ပုဒ်မ ၁၁ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၁၀ ကို ပုဒ်မ ၁၂ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၁၁ ကို ပုဒ်မ ၁၃ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၁၂ ကို ပုဒ်မ ၁၄ အဖြစ် ပြောင်းလဲ အမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၃၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၆)၊ ပုဒ်မ ၉ အဖြစ် ဤဥပဒေအရ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇန်ဉ္ဇိသာ မွေးမြူခွင့် ရှိသည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၆)၊ ပုဒ်မ ၁၀ အဖြစ် ဦးစီးဌာနသည် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များတွင် ဖွဲ့စည်း ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး ကြက်မွေးမြူရေး ခြံသစ်များကို ပြည်နယ်ကော်မတီ၏ သဘောတူညီမှုဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဇန်သစ်များကို အစိုးရ အဖွဲ့၏ သဘောတူညီမှုဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၃၈) မှ (၄၀)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၃၈)မှ (၄၀)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသလား ခင်ဗျား။

ကန့်သတ်

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၄၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၆) ပုဒ်မ ၁၁ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် ထူထောင်ရာတွင် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဇီဝလုံခြုံရေးအရ မြို့နယ်နိမိတ်အဆုံးနှင့် အနည်းဆုံး (၃)ကီလိုမီတာ ဝေးပြီး ကျေးရွာများမှ သဘောတူပြီး သင့်လျော်သောနေရာများတွင် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်။ အထက်ဖော်ပြပါ ခွင့်ပြုထားသော သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည့် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်အား ကူးစက်မြန်ပြင်းထန်သည့် သတ်မှတ်ထားသော ကြက်ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားမှုမရှိမချင်း ထိုက်သင့်သော ကာလတစ်ခုအဖြစ် တည်တံ့ထူထောင်နိုင်ရန် ခွင့်ပြုချက်၌ ထည့်သွင်းအာမခံ ပေးရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၆)၊ ပုဒ်မ ၁၂အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် ထူထောင်ရာတွင် ယင်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာပြည်သူများ၏ သဘောတူညီချက်ရယူပြီး မြေယာဥပဒေနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၆)၊ ပုဒ်မ ၁၃ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်များကို ထူထောင်ရာတွင် သတ်မှတ်ဥပဒေနှင့်အညီ တစ်ဦးချင်း ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ခြံများစုပေါင်း၍ ကြက်မွေးမြူရေးဇုန် ထူထောင်နိုင်သည်။ မွေးမြူရေးဇုန် တစ်ခုထက်မက ထူထောင်နိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၆)၊ ပုဒ်မ ၁၄ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် ထူထောင်ရာတွင် အဓိကလိုအပ်ချက်များဖြစ်သော မြေနေရာ၊ လမ်း၊ လျှပ်စစ်မီး၊ ရေ စသည်တို့ကို အစိုးရအဖွဲ့ထံ စီမံချက်နှင့်အညီ တင်ပြအကူအညီ တောင်းခံနိုင် သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

ကန့်သတ်

၁၇

အမှတ်စဉ် (၄၁)မှ(၄၄)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၄၁)မှ(၄၄) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၄၅) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၇) ခေါင်းစဉ်ကို ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏တာဝန်များဟု ပြင်ဆင်သင့် ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၇)၊ ပုဒ်မ ၁၃ ကို ပယ်ဖျက်သင့်ပါတယ်။ အမှတ်စဉ်(၄၇)ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၁၄ ကို ပုဒ်မ ၁၅ အဖြစ်ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။ အမှတ်စဉ်(၄၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၇)၊ ပုဒ်မ ၁၅ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ ပိုင်ရှင်များသည် သတ်မှတ်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်အတွင်း ကြက်မွေးမြူရေးခြံ အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် မြို့နယ်ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက် အတိုင်း တည်ဆောက်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၄၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၇)၊ ပုဒ်မ ၁၆ အဖြစ် မွေးမြူရေးခြံ မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်ရရှိသူသည် -

- (က) ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသည့် ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်ပါ ဖော်ပြချက်များအတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည်၊
- (ခ) သတ်မှတ်ပေးသည့် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်အတွင်း ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် မြို့နယ်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက် အတိုင်းတည်ဆောက်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

ကန့်သတ်

အမှတ်စဉ် (၅၀) ဖြစ်ပါတယ်။ပုဒ်မ ၁၅ ကို ပုဒ်မ ၁၇ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ် ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၅၁) ဖြစ်ပါတယ်။အခန်း(၇)၊ ပုဒ်မ ၁၈ အဖြစ် မွေးမြူထားသည့် ကြက်များကို စံချိန်စံညွှန်းနှင့်မညီသည့်အစာ သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်စာ၊ တားမြစ်ဆေးဝါးများ၊ ဆေးဝါးအတုများကို ထည့်သွင်းဖော်စပ် ကျွေးမွေးခြင်းမပြုရဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၄၅) မှ (၅၁)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန်အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၄၅)မှ(၅၁) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူမရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၅၂) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၁၆ ကို ပုဒ်မ ၁၉ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၅၃) ဖြစ်ပါတယ်။အခန်း(၇)၊ ပုဒ်မ ၁၉ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံပိုင်ရှင်များသည် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ပါ စည်းကမ်းချက်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သော အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၅၄)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၈) ခေါင်းစဉ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် လွှဲပြောင်းခြင်းဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၅၅) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၁၇ ကို ပုဒ်မ ၂၀ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၁၈ ကို ပုဒ်မ ၂၁ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

ကန့်သတ်

၁၉

အမှတ်စဉ် (၅၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၈)၊ ပုဒ်မ ၂၀ အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုသည်မှာ ဝန်ကြီးဌာနသည် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်မြေနှင့် ပတ်သက်သော စာချုပ်စာတမ်း လွှဲပြောင်း အမှတ်အသားများကို စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ပေး ရမည့်အပြင် လွှဲပြောင်းရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ဆောင်ရွက် စေရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၅၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၈)၊ ပုဒ်မ ၂၁ အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်အတွင်း မြေနှင့်အဆောက်အဦများကို အောက်ပါနည်းလမ်း တစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် လွှဲပြောင်းနိုင်သည်-

- (က) ပေးကမ်းခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ခြင်းနှင့် လဲလှယ်ခြင်း၊
- (ခ) ရောင်းချခြင်း၊
- (ဂ) နောက်ဆုံးအတည်ဖြစ်သည့် တရားရုံး၏ အမိန့်ဒီကရီအရ လွှဲပြောင်းခြင်းနှင့် လွှဲအပ်ခြင်း။

အမှတ်စဉ် (၅၂)မှ (၅၇)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၅၂)မှ(၅၇) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၅၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၈)၊ ပုဒ်မ ၁၉ (က) (ခ) (ဂ) ကို ပယ်ဖျက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၅၈)ကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များ အတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၅၈)ကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက် အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၅၉) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၂၀ ကို ပုဒ်မ ၂၂ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၁ ကို ပုဒ်မ ၂၃ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၂ ကို ပုဒ်မ ၂၄ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၆၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း (၉)၊ ပုဒ်မ ၂၂ အဖြစ် ဤဥပဒေအရ ထပ်မံ ထူထောင်မည့် ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းအားလုံးသည် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်တွင် မွေးမြူရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၉)၊ ပုဒ်မ ၂၃ အဖြစ် ဤဥပဒေ မတိုင်မီ ကာလက ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ၊ လူနေအိမ်ပတ်ဝန်းကျင်၌ တည်ရှိနှင့်ပြီးသော ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံများကို သက်ဆိုင်ရာကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများ ဦးဆောင်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် သို့ ပြောင်းရွှေ့မွေးမြူရန်အတွက် ၂ နှစ်ထက်မပိုသော စီမံခန့်ခွဲကာလသတ်မှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၉)၊ ပုဒ်မ ၂၄(ဃ)အဖြစ် ခွင့်ပြုထားသည့် လုပ်ငန်း မှတ်ပုံတင်ကို ကော်မတီ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်းဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၃) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၂၃ ကို ပုဒ်မ ၂၅ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၄ ကို ပုဒ်မ ၂၆ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၅ ကို ပုဒ်မ ၂၇ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၆ ကို ပုဒ်မ ၂၈ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ် ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၅၉)မှ (၆၃)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၅၉)မှ(၆၃) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူရှိပါသလား ခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၆၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၀)၊ ပုဒ်မ ၂၅ အဖြစ် မြို့နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက ဤဥပဒေအရ ချမှတ်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း (၃၀)အတွင်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်ကြက်မွေးမြူရေး ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ အယူခံနိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၅)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၀)၊ ပုဒ်မ ၂၆ အဖြစ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ခရိုင်ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ က ချမှတ်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း (၃၀)အတွင်း ပြည်နယ်ကော်မတီသို့ အယူခံနိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၀)၊ ပုဒ်မ ၂၇ အဖြစ် ပြည်နယ်ကော်မတီက ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်း

ကန့်သတ်

၂၂

ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း (၆၀)အတွင်း အစိုးရအဖွဲ့သို့ အယူခံဝင်နိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၆၇)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၀)၊ ပုဒ်မ ၂၈ အဖြစ် အစိုးရအဖွဲ့၏ဆုံးဖြတ်ချက် သည် အပြီးအပြတ်ဖြစ်စေရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၂၉ အဖြစ် မည်သူမျှ မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်မရှိဘဲ ကြက်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၄)မှ(၆၈)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၆၄)မှ(၆၈) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၆၉) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၂၇ ကို ပုဒ်မ ၃၀ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၈ ကို ပုဒ်မ ၃၁ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၂၉ ကို ပုဒ်မ ၃၂ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၃၀ ကို ပုဒ်မ ၃၃ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၇၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၃၀ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်တွင် ကြက်မွေးမြူရန် အဆောက်အဦများကို မြို့နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ၏ စိစစ်ခွင့်ပြုချက်မပါဘဲ တည်ဆောက်ခြင်းမပြုရဟု ဖြည့်စွက် ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၃၁ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူသည် ကြက်ခြံမှထွက်သော အနံ့အသက်ဆိုးများ ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် ကူးစက်ရောဂါ

ကန့်သတ်

များ မဖြစ်ပေါ်ရန်အတွက် ကော်မတီ၏ စိစစ်ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ခြင်း မပြုရဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၂) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၃၂ အဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူသည် ကြက်ခြံတွင် ကူးစက်ရောဂါလက္ခဏာများ တွေ့ရှိရပါက သက်ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ သို့မဟုတ် ဦးစီးဌာနသို့ သတင်းပေးပို့ရေး ပျက်ကွက်ခြင်းမရှိစေရဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၃) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၃၃ အဖြစ် မည်သူမဆို စီးပွားဖြစ် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသော ကြက်မွေးမြူရေးခြံ သို့မဟုတ် ဇုန်ပြင်ပ၌ မွေးမြူခြင်းမပြုရဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၆၉) မှ (၇၃)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၆၉) မှ (၇၃) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ်(၇၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ ၃၄ အဖြစ် ကူးစက်ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့်ကြက်များကို အများ ပြည်သူစားသုံးရန်အတွက် ရောင်းချခြင်းမပြုရဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၅) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၃၁ ကို ပုဒ်မ ၃၅ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၃၂ ကို ပုဒ်မ ၃၆ အဖြစ်၊ ပုဒ်မ ၃၃ ကို ပုဒ်မ ၃၇ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၇၆) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၂)၊ ပုဒ်မ ၃၅ အဖြစ် မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၉ နှင့် ၃၀ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ကျပ်ငါးသိန်းထက် မပိုသော ငွေဒဏ်ကို ချမှတ်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၂)၊ ပုဒ်မ ၃၆ အဖြစ် မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၃၁ နှင့် ၃၂ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ကျပ်နှစ်သိန်း ထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအား အချိန်ကာလ အပိုင်းအခြားဖြင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်းဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ အမိန့်ချမှတ်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက် ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၈) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၂)၊ ပုဒ်မ ၃၇ အဖြစ် မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၃၃ နှင့် ၃၄ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တစ်ဆယ်သိန်းထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည့်အပြင် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအား ပိတ်သိမ်းခြင်း အမိန့်ချမှတ်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၇၄) မှ (၇၈)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၇၄)မှ(၇၈) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုး၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ဖြည့်စွက်အကြံပြုလိုပါတယ်။ အခန်း(၁၁)၊ ပုဒ်မ(၃၄)တွင် ကူးစက်ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့်

ကန့်သတ်

၂၅

ကြက်များကို အများပြည်သူ စားသုံးရန်အတွက် ရောင်းချခြင်း မပြုရမည့်အပြင် ဖျက်ဆီးပစ်ရမည်ဟူ၍ ဖြည့်စွက်ရန် အကြံပြုလိုပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၇၄)နှင့် ပတ်သက်၍ ပြင်ဆင်သည့်စာသားမှာ ကူးစက်ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့် ကြက်များကို အများပြည်သူစားသုံးရန်အတွက် ရောင်းချခြင်းမပြုရ၊ ဖျက်ဆီးရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဤပြင်ဆင်ချက်ကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ လွှတ်တော်က သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် ဖျက်ဆီးရမည်ဆိုသည့် စာသားပြင်ဆင်ချက်ကို လွှတ်တော်မှ သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို့၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၇၉) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၃၄ ကို ပုဒ်မ ၃၈ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၈၀) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၂)၊ ပုဒ်မ ၃၈ အဖြစ် တရားရုံးသည် ပုဒ်မ ၃၀ နှင့် ၃၃ အရ ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပြစ်မှုအတွက် သတ်မှတ်ထားသော ပြစ်ဒဏ်ကို သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးက ဥပဒေနှင့်အညီစီရင်နိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၁) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၃၅ ကို ပုဒ်မ ၃၉ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၈၂) ဖြစ်ပါတယ်။ နိဒါန်း၊ အခန်း(၂) ပုဒ်မ ၃(ခ) ၊ အခန်း(၄) ပုဒ်မ ၆(င)(ဇ)၊ အခန်း(၆) ခေါင်းစဉ်၊ အခန်း(၇) ပုဒ်မ ၁၇ တို့ရှိ ကြက်မွေးမြူရေးဇုန် စကားရပ်အစား ကြက်မွေးမြူရေး ခြံ သို့မဟုတ် ဇုန် ဟု စကားရပ်အစားထိုးရမည်။

အမှတ်စဉ် (၇၉) မှ (၈၂)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ကန့်သတ်

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၇၉) မှ (၈၂) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အမှတ်စဉ် (၈၃)ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၃)၊ ပုဒ်မ ၄၀ အဖြစ် ဤဥပဒေအရ တရားစွဲဆိုသောပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းကို တရားရုံးရှေ့သို့ တင်ပို့ရန် လွယ်ကူခြင်းမရှိပါက ယင်းသက်သေခံ ပစ္စည်းကို တရားရုံးရှေ့သို့ တင်ပို့ခြင်းမပြုဘဲ မည်ကဲ့သို့ ထိန်းသိမ်းထားကြောင်းကို အစီရင်ခံစာ၊ စာရွက် စာတမ်း၊ ဓာတ်ပုံအထောက်အထားများဖြင့် တင်ပြနိုင်သည်။ ယင်းသို့ တင်ပြခြင်းကို တရားရုံး ရှေ့သို့ သက်သေခံပစ္စည်း တင်ပြပြီးသကဲ့သို့ မှတ်ယူကာ တရားရုံးက ဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲ သည့်အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၄) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၃)၊ ပုဒ်မ ၄၁ ကော်မတီသည် မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်လျှောက်ထားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုအား မှတ်ပုံတင်ခြင်း ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၅) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၃)၊ ပုဒ်မ ၄၂ အဖြစ် ကော်မတီသည် ဤဥပဒေ အရ ရရန်ရှိသော ဒဏ်ကြေးနှင့် အခကြေးငွေများကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်သူထံမှ ထိုဒဏ်ကြေးငွေနှင့် အခကြေးငွေများကို မြေခွန်မပြေကျန်ငွေ ဖြစ်ဘိသကဲ့သို့ အရ ကောက်ခံရန် ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ တစ်ဦးဦးအား တာဝန်ပေးအပ်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက် သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၆) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၃၆ ကို ပုဒ်မ ၄၃ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ် ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၈၇) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၃)၊ ပုဒ်မ ၄၄ အဖြစ် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ပြည်ထောင်စုက ပြဋ္ဌာန်းသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် မဆန့်ကျင်သရွေ့ အတည်ဖြစ်သည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၃၇ ကို ပုဒ်မ ၄၅ အဖြစ် ပြောင်းလဲအမှတ်စဉ်ရမည်။

အမှတ်စဉ် (၈၉) ဖြစ်ပါတယ်။ အခန်း(၁၃)၊ ပုဒ်မ ၄၅ အဖြစ် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် -

- (က) အစိုးရအဖွဲ့သည် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းမျဉ်းသို့မဟုတ် စည်းကမ်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးဌာနသည် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ ဟု ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် (၈၃) မှ (၈၉)အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် များအတိုင်း အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အမှတ်စဉ် (၈၃) မှ (၈၉) အထိ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်သင့်သည်။ ဤအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ သဘောမတူသည့်သူ မရှိသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ပြု၍ ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၄၄ အရ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ပြင်ဆင်ထားသည့် ကန့်လန့်ဖြတ် ဇယားပါအပိုဒ်များကို တစ်ခုချင်းအလိုက် လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ်ရယူပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းသည့်

ရှမ်းပြည်နယ် ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း) တစ်ရပ်လုံးကိုအတည်ပြုရန်အတွက် လွှတ်တော်ကို ဆက်လက် တင်ပြပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနို၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့) (၃၀.၃.၂၀၁၈)ရက်၌ တင်သွင်းခဲ့သည့် ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း) တစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုပေးနိုင်ရန် တင်ပြအပ် ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကန့်လန့်ဖြတ်ဇယားပါ လွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း ဥပဒေ (မူကြမ်း)တစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုနိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် နဝမပုံမှန် အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့)တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းညွှန် တင်သွင်းသည့် ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း လွှတ်တော်က အတည်ပြုရန် သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်က သဘောတူသည့်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်ကြက်မွေးမြူရေးဥပဒေ(မူကြမ်း) တစ်ရပ်လုံးကို လွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။